
 

 
 
 
 
 
 
 

Jämtlands 
räddningstjänstförbund 

 
 
 
 
 

Direktionsprotokoll 
2024-11-15  



 
 Protokoll 
 2024-11-15 
 
  

  
 

 2 

 

 

 
 
Ledamöter 

Närvaro Omröstningar 
§ § § 
Ja Nej Ja  Nej Ja Nej 

Eric Jibor (s) N       
Leif Hagberg (c) N                  
Stephen Jerand (kd)               F       
Erik Olofsson (c)               F       
Mats Wilhelmsson (c) N       
Conny Persson (s) N       
Mikael Karlsson (s)               F       
Stefan Nilsson (kd) N       
Linda Sundström (vv) N                   
Bertil Johansson (s)               F       
 
Ersättare 

Tjg/ 
Ej tjg 

 
Ja 

 
Nej 

 
Ja 

 
Nej 

 
Ja 

 
Nej 

Anders Sundin (s)        
Magnus Andersson (c)        
Anna Martin (m) Tjg       
Ida Asp (s)        
Veronica Eklund (m) Tjg       
Pontus Nissblad (m)        
Andreas Karlsson (c)        
Annika Nilsson (s)        
Linnea Haggren (kd)        
Simon Högberg (m) Tjg       

 
 

Justerandes signatur …………… …………… …………… 
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Plats och tid Järpens brandstation 
 Fredag 15 november kl 09:30 – 12:00 
 
Paragrafer § 35 - 40 
  
Beslutande Enligt tjänstgöringslista 
 
Övriga deltagare Mats Sundbom, förbundschef 
 Erik Palmgren, ekonomichef 
 Monica Hult, sekreterare 
  
Utses att justera Anna Martin  
 
Justering 2024-11-27 kl 14:30 i Trygghetens Hus 
 
 
  
Underskrift  
 Monica Hult 
 Sekreterare 
 
 
 
 Eric Jibor 
 Ordförande 
 
 
 
 Anna Martin 
 Justerare 
 
 
 
 
 
 
 
Justering av direktionens protokoll har tillkännagivits genom anslag på förbundets anslagstavla i 
Trygghetens Hus i Östersund. 
 
Anslagstid 2024-11-27 – 2024-12-20 
Förvaringsplats Räddningstjänstens kansli, Östersund 
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§ 35 Mötets öppnande 
 
Ordföranden hälsade alla närvarande välkomna till dagens möte.  

 
a) Upprop och presentation 

Upprop förrättades, närvaron redovisas i protokollet.  
 

b) Val av justerare och dag för justering 
Anna Martin, Östersund, valdes att tillsammans med ordföranden justera protokollet. Juste-
ringen äger rum i Trygghetens Hus den 27 november kl 14:30.  

 
c) Godkännande av kallelse  

Kallelse med bilagor har gått ut till samtliga ledamöter och ersättare via mail 1 vecka innan 
datum för sammanträdet. Kallelsen godkändes därmed.  

 
d) Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställdes. 
____ 
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§ 36 Informationer 
 
Budget och verksamhetsplan 
- Erik Palmgren redogjorde för det pågående arbetet med Budget 2025 & Verksamhetsplan 

2026-2027. 

Återkoppling från ägarsamråd 
- Mats Sundbom lämnade information från det senaste ägarsamrådet där man bland annat disku-

terat delårsbokslutet, fakturering till kommunerna för IT-attacken, årsplanering av direktions-
möten, hyressättning av brandstationer ägda av kommunerna samt status på revidering av för-
bundsordningen. 

Mötesplanering 2025 
- Mats Sundbom gick igenom förslaget till direktionens mötesplan för 2025. Eventuellt kan det 

bli planeringsdagar för direktionen i Härjedalens kommun den 27-28 februari. 

Taxor LSO och LBE 
- Mats Sundbom presenterade förslag på olika varianter gällande taxehöjning för tillsyn enligt 

lagen om skydd mot olyckor, LSO, samt tillstånd för brandfarliga- och explosiva varor, LBE. 
I det fortsatta arbetet med förslagen vill direktionen att man tittar på vad de andra förbunden 
har för taxor. 

Rekrytering ekonomichef och avdelningschef för förebyggande 
- Mats Sundbom informerar om att tjänsten som ekonomichef nu är tillsatt av Erik Palmgren 

och att det är fem kandidater kvar som ska kallas till tjänsten som chef för förebyggandeav-
delningen. Denna rekrytering beräknas vara klar före jul.  

____ 
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§ 37 Antagande av handlingsprogram från 2024 
 
Direktionens beslut 
Direktionen antar upprättat handlingsprogram. 
 
Underlag för beslut 
Förbundschefens tjänstemannaförslag daterat 2024-10-28 
Handlingsprogrammet 
 
Bakgrund 
Räddningstjänsten har i enlighet med gällande förbundsordning tagit fram ett förslag till nytt 
handlingsprogram enligt 3 kap. 3 och 8 §§ i lag (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO). Inne-
håll och struktur i handlingsprogrammet följer vad som sägs i MSBFS 2021:1 (Föreskrifter och 
allmänna råd om innehåll och struktur i kommunens handlingsprogram för förebyggande verk-
samhet och räddningstjänst). Handlingsprogrammet har remitterats till medlemskommunerna och 
andra intressenter. En redogörelse för vad som framkom i samrådet finns bifogat handlingspro-
grammet.  
 
Syftet med handlingsprogrammet är att på ett översiktligt sätt beskriva JRF:s arbete med att han-
tera olyckor som kan leda till räddningsinsatser. Handlingsprogrammet ska presentera målsätt-
ningar med arbetet att hantera olyckor som kan leda till räddningsinsatser - både det förebyg-
gande och det operativa arbetet. Genom detta ska programmet också kunna fungera som ett un-
derlag för redovisning, uppföljning, utvärdering och utveckling av arbetet samt stimulera den po-
litiska debatten och ställningstagandet vad gäller skydd mot olyckor.   
  
Utöver att fungera som ett internt styrdokument är förhoppningen att dokumentet ska besk-
riva för kommuninvånare och andra intressenter vilket skydd mot olyckor invånare i förbun-
dets medlemskommuner kan förvänta sig och vilka förväntningar som finns på den kommunala 
räddningstjänsten.  
____ 
Kopia till medlemskommunerna 
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§ 38 Beslut om underlag för gemensam hyressättning 
 
Direktionens beslut 
Direktionen uppdrar till förbundschefen att under 2025 ta fram ett förslag till policy som syftar 
till att säkerställa en likvärdig hyressättning mellan ägarkommunerna.  
 
Underlag för beslut 
Förbundschefens tjänstemannaförslag daterat 2024-10-28 
 
Bakgrund 
I konsortialavtalet för Jämtlands räddningstjänstförbund tydliggörs att förbundets lokaler i första 
hand ska hyras av respektive medlemskommun och att medlemskommunernas hyresnivåer ska 
utgöras av självkostnad. 
 
Hur mycket hyrorna ändras per år har genom åren varierat kraftigt både mellan kommunerna och 
inom en och samma kommun. Vissa hyror har höjts mer, andra mindre och några har inte höjts 
alls. Vidare skiljer det sig åt mellan de olika lokalerna om förbundet har egna el-abonnemang 
och vad som i övrigt ingår i hyran. I flera fall saknas gränsdragningslista mellan förbundet och 
fastighetsägaren. Förbundet bedömer att det finns flera fördelar med ett likriktat arbetssätt i den 
här frågan: 
 
• En mer rättvis hyressättning mellan kommunerna om alla hyror räknas upp på liknande sätt 
• En mer förutsägbar hyresbudget för förbundet 
• Större möjlighet för förbundet att jobba med besparingar genom att se över elavtal, arbeta 

med energieffektivisering m.m. 
 
Investeringar i fastigheterna har i vissa fall bekostats av förbundet och i vissa fall av fastighetsä-
garen där kostnaden lagts på hyran. Även här ser förbundet stora fördelar med att arbetssättet 
likriktas mellan kommunerna.  
 
Ytterst är det kommunerna i form av fastighetsägare som beslutar om hyror för förbundet varför 
ett dokument som detta behöver beslutas av respektive kommun innan det kan börja gälla. På 
ägarsamrådet den 11 oktober gillades frågan om en mer likartad hyressättning. Ägarna gav di-
rektionens ordförande i uppdrag att tillse att förbundet genomför en översyn av hyresavtalen i 
samarbete med kommunernas fastighetsrepresentanter. 
____ 
Kopia till medlemskommunerna 
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§ 39 Omfördelning av investeringsbudget 
 
Direktionens beslut 
Förbundet omfördelar 105 000 kr av investeringsmedel för att köpa personsökare. Den totala in-
vesteringsramen påverkas inte av beslutet. 
 
Underlag för beslut 
Förbundschefens tjänstemannaförslag daterat 2024-11-07 

 
Bakgrund och syfte 
2024 års investeringsbudget finns beslutad i verksamhetsplanen och uppgår till totalt 8,5 miljo-
ner kronor. Under året har det uppstått ett behov av att köpa nya personsökare för att kunna han-
tera utlarmning med så kallad Dynamisk Resurshantering (DRH). 
 
De nuvarande personsökarna som alla RiB-anställda har i Åre är av äldre modell och införskaffa-
des 2010. Endast ett fåtal sökare har bytts genom åren. Modell av sökare som finns i Åre har då-
lig funktionalitet och små möjligheter till förenklingar. Under januari 2025 kommer förbundet gå 
över till en ny utlarmningsform (DRH). Den stora skillnaden mot den nuvarande formen är att vi 
larmar resurser (fordon) i stället för stationer. Detta gör att kravet på sökaren ökar för att få en 
användarvänlig sökare. Detta krav uppfyller inte den gamla sökaren. Övriga sökare som behövs 
för att byta i Åre ligger i den normala utbytesplanen. De gamla sökarna från Åre kommer använ-
das till pool- och elevsökare i hela förbundet. 
____ 
Kopia till medlemskommunerna och revisorerna 
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§ 40 Delegationsärenden 
 
Redovisning av delegationsbeslut enligt bilagd nämndlista för perioden 2024-09-06 – 2024-11-07. 
Direktionen godkänner redovisningen av delegationsbeslut som förtecknats i bilagda nämndlista. 
____ 
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